
Nr. 2027/2015
ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 25 iunie 2015 orele 1900 în şedinţa ordinară a Consiliului 
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu 
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică 
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 412 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Egyed Márta
5. Elekes József
6. Elekes-Józsa Márton
7. Elekes-Köllő Márta
8. Gál Katalin
9. Horváth Dumitrina
10. Kovács Levente
11. Marthy Barna
12. Molnár Vicentiu

De la ședință lipsesc motivat domnii consilieri Mihálydeák Ervin, György Zsolt şi 
Tótpál László.

La  şedinţă  mai  participă:  domnul  primar  Egyed József  și d-na secretar  Kovács 
Ileana Éva, doamna contabilă Bányász Etelka și doamna Elekes-Köllő Angéla, însărcinată 
cu întocmirea procesului verbal al ședinței. 

Președintele de ședință, domnul consier Kovács Levente constatând că sedinţa este 
legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a Consiliului 
Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  asigurării  finanţării  din  bugetul  local  a 
cheltuielilor  neeligibile  prin programul PNDL pentru investiţia:  „Reabilitarea  şi 
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modernizarea  Şcolii  vechi  din  Suseni,  structură  aparţinătoare  Şcolii  Generale 
Elekes Vencel din comuna Suseni, judeţul Harghita”

2) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuţiei  Bugetului  general  al  Comunei 
Suseni pe Trimestrul I al anului 2015

3) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractului de servicii de diriginte de şantier 
cu  SC  KONZOL  SRL  Miercurea-Ciuc  din  cadrul  investiţiei:  „Înfiinţarea 
infrastructurii de agrement în Suseni”

4) Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru următoarele 3 
luni

5) Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării unor suprafeţe de teren din domeniul 
public al Comunei Suseni în vederea implementării  proiectului: „Reabilitarea şi 
modernizarea  Şcolii  vechi  din  Suseni,  structură  aparţinătoare  Şcolii  Generale 
Elekes Vencel din comuna Suseni, judeţul Harghita”

6) Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 1 iunie 2015
7) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind 
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei 
înaintea  şedinţei,  a  pus  la  dispoziţia  consilierilor  comunali  procesul  verbal  al  şedinţei 
anterioare ţinută la data de 1 iunie 2015.

La solicitarea domnului primar președintele ședinței solicită completarea ordinii de zi 
cu încă două proiecte de hotărâre, una privind aprobarea contractării unui împrumut în 
valoare de maximum 395.756 lei, în conformitate cu prevederile Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 2/2015 şi cealaltă privind aprobarea contractului de delegare a serviciului 
de gestionare a salubrităţii.  Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi, 
care se aprobă cu 12 voturi pentru, fără abțineri și voturi împotrivă. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind aprobarea asigurării  finanţării  din  bugetul 
local  a  cheltuielilor  neeligibile  prin  programul  PNDL pentru  investiţia: 
„Reabilitarea  şi  modernizarea  Şcolii  vechi  din  Suseni,  structură 
aparţinătoare Şcolii  Generale Elekes Vencel din comuna Suseni,  judeţul 
Harghita”

Egyed József: În programul PNDL am primit o finanţare de 100.000 lei pentru renovarea 
vechii clădiri a şcolii. Va trebui să facem un nou studiu de fezabilitate, pentru a depune 
proiectul. Acest studiu trebuie să-l finanţăm din surse proprii, deoarece nu se încadrează 
în categoria cheltuielilor eligibile.
Kovács  Ileana  Éva:  Sunt  mai  multe  categorii  de  cheltuieli  neeligibe,  printre  care 
măsurătorile de teren, studiile de fezabilitate, consilierea de specialitate etc. Aceste sume 
nu trebuie plătite momentan, doar cum înaintează cu lucrările.
Elekes-Józsa Márton: Domnul Melles ce fază a lucrării a realizat?
Egyed József: Câteva planuri de execuţie, în care şcoala figurează ca investitor. În anul 
2010 au fost făcute studii de fezabilitate pentru fiecare clădire aparţinătoare şcolii, dar nu 
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au  primit  finanţare,  iar  acum  studiul  de  fezabilitate  pentru  vechea  clădire  trebuie 
actualizat, deoarece investitorul este administraţia locală. 
Elekes-Józsa Márton:  Studiul tehnic este unic, indiferent de investitor. Iar un astfel de 
studiu trebuie să fie viabil cel puţin 10-20 de ani.
Egyed  József:  Acum  trebuie  actualizat  studiul  pe  baza  planului  tehnic,  deoarece 
investitorul este administraţia locală. Acest lucru este necesar pentru a primi finanţarea.
Molnár Vince: Dacă studiul se reface de către aceeaşi firmă, atunci să scadă din preţ 
suma plătită de şcoală pentru primul studiu.
Egyed József: Încă nu a fost vorba de preţ, deoarece le-am spus că deocamdată nu avem 
bani.  Dealtfel  este  vorba de o procedură  ce  ia  mult  timp şi  trebuie  să  ne  grăbim,  să 
terminăm până în luna decembrie şi să putem încheia contractul.
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

2. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  execuţiei  Bugetului  general  al 
Comunei Suseni pe Trimestrul I al anului 2015

Egyed  József:  Bugetul  a  fost  respectat,  totul  s-a  cheltuit  conform  repartizărilor  pe 
capitole. Dacă sunt neclarităţi, puneţi întrebări doamnei contabile.
Molnár Vince: La partea de venituri, la anexa 1 sunt greşit puse semnele plus şi minus. 
La partea de finanţări de ce nu avem încasări?
Bányász Etelka: Doar acum am primit avansul, iar acela va apărea doar în semestrul doi.
Molnár Vince: A fost vorba că vom primi şi balanţa de verificare. În amănunt nu apare 
nimic, doar în sume mari. 
Bányász Etelka: Vă dau balanţa de verificare. O am aici.
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractului de servicii de diriginte 
de şantier  cu SC KONZOL SRL Miercurea-Ciuc din cadrul  investiţiei: 
„Înfiinţarea infrastructurii de agrement în Suseni”

Egyed  József:  Ar  trebui  să  încheiem  un  contract  cu  un  diriginte  de  şantier.  Avem 
încredere în această firmă. 
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Egyed József: A avut loc licitaţia, a câştigat firma Garden Proiect. Încă nu au început 
lucrările din cauza lipsei de bani. Încercăm să rezolvăm situaţia, sperăm să prelungească 
termenul limită. 
Elekes-Józsa Márton:  Nu ar trebui să cerem mai multe oferte pentru contractarea de 
diriginte de şantier, să nu încheiem contract de fiecare dată cu aceeaşi firmă?
Egyed József:  Nu este  de  competenţa  noastră  să  decidem acest  lucru.  Am mai  avut 
contracte încheiate cu alte 6-7 firme, dar aceasta a lucrat cel mai bine. Avem încredere 
deplină în ei.
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Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

4. Proiect  de  hotărâre  privind  alegerea  preşedintelui  de  şedinţă  pentru 
următoarele 3 luni

Kovács Ileana Éva: Urmează în ordine alfabetică domnul viceprimar Mihálydeák Ervin.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea ocupării  unor suprafeţe de teren 
din  domeniul  public  al  Comunei  Suseni  în  vederea  implementării 
proiectului:  „Reabilitarea  şi  modernizarea  Şcolii  vechi  din  Suseni, 
structură aparţinătoare Şcolii Generale Elekes Vencel din comuna Suseni, 
judeţul Harghita”

Kovács Ileana Éva:  Consiliul Judeţean ne solicită, ca în baza unei hotărâri să ocupăm 
curtea şcolii din cauza lucrărilor de renovare a vechii clădiri. Va trebui să marcăm locurile 
în care copiii vor putea să se deplaseze. 
Elekes-Józsa Márton: De ce nu putem să stabilim care parte a curţii să fie ocupată, să nu 
fie întreaga curte.
Kovács Ileana Éva: În proiectul de hotărâre nu se menţionează acest lucru. Noi nu avem 
de unde şti de cât spaţiu este nevoie pentru lucrări, dar fără această hotărâre nu vom primi 
aviz de construire.
Elekes-Józsa Márton: Şi dacă proiectantul spune că are nevoie de întreaga curte, atunci 
ce va fi cu elevii?
Egyed József: Firma va ocupa doar acel spaţiu care îi va fi necesară.
Marthy Barna: Când va fi? Pe timpul vacanţei?
Egyed József: După părerea mea, în orice caz va fi după luna septembrie. În timpul şcolii. 
Vom solicita în proiect aplicarea unor proceduri de siguranţă în plus.
Elekes-Köllő Márta: Orice firmă este obligată să respecte siguranţa muncii.
Elekes-Józsa Márton:  Întrebarea este dacă aprobăm ocuparea întregii curţi sau doar a 
unei părţi.
Molnár Vince: Ar trebui să se facă măsurători în acest sens.
Egyed József:  Vom face măsurători  pentru  a  stabili  de  cât  spaţiu  este  nevoie  pentru 
realizarea lucrărilor de renovare şi vom reveni cu acest proiect de hotărâre data viitoare.
Să propunem amânarea acestui proiect.
Gál Katalin: Am putea să aprobăm o valoare, pe care ulterior să o modificăm în funcţie 
de planul tehnic.
Kovács Levente: Supune amânarea proiectul procedurii de votare şi se aprobă amânarea 
proiectului cu 12 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

6. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  contractării  unui  împrumut  în 
valoare  de  maximum  395.756  lei,  în  conformitate  cu  prevederile 
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Ordonanţei  de  urgenţă  a  Guvernului  nr.  2/2015 pentru  modificarea  şi 
completarea unor actenormative, precum şi alte măsuri

Egyed József:  Va trebui să plătim contribuţia proprie la proiectul de canalizare în luna 
noiembrie  şi  nu  avem bani.  Conform contractului,  dacă nu  plătim,  nu vom mai  avea 
dreptul la plata acesteia. Din această cauză ar trebui să contractăm un împrumut. Dobânda 
nu este mare. Nu văd altă cale de rezolvare.

Şi la renovarea vechii reţele, dacă vor solicita plata contribuţiei proprii, sper că vor 
prelungi contractul, sau că se va considera proiect separat.

Este vorba de un împrumut de la trezorerie, nu de la bancă.
Gál Katalin: Cât ar fi dobânda?
Kovács Ileana Éva: Mai mică decât dobânda bancară.
Bányász Etelka:  Doar administraţiile  publice au dreptul  la  astfel  de dobânzi scăzute, 
tocmai datorită bugetelor aşa de mici.
Deák Endre: Este necesară perioada de 10 ani?
Egyed József:  Dacă nu vor fi bani, ce vom face? Dacă vom avea, vom putea plăti mai 
devreme.
Elekes-Józsa Márton: Poate o administraţie publică să primească împrumut?
Kovács  Ileana  Éva:  Da,  această  ordonanţă  de  urgenţă  este  adusă  tocmai  datorită 
bugetelor reduse.
Elekes-Józsa Márton: Dacă este pe o perioadă de 10 ani, atunci nu va fi mare suma de 
plătit.
Egyed József: Nu, şi acest lucru ar fi important pentru ca să putem să mai facem şi alte 
investiţii între timp. Avem nevoie de împrumut pentru ca proiectul de canalizare să nu fie 
în pericol. Nu avem altă opţiune. Condiţiile de amortisment le vom mai discuta, deoarece 
trebuie aprobate şi acelea. 
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre cu două abţineri.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare şi s-a obţinut 7 voturi pentru, 5 
abţineri (Deák Endre, Bálint István, Elekes-Köllő Márta, Elekes-Józsa Márton şi Molnár 
Vince) şi 0 voturi împotrivă.
Kovács Ileana Éva:  În acest caz ar fi fost nevoie de votul a două treimi a consilierilor, 
ceea ce ar fi însemnat 8 voturi pentru, aşadar cele 7 voturi obţinute nu sunt suficiente 
pentru aprobarea proiectului de hotărâre.

7. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  contractului  de  delegare  a 
serviciului de gestionare a salubrităţii

Egyed József:  A avut loc licitaţia. S-au prezentat 3 firme. Două dintre acestea au avut 
documentaţiile necorespunzătoare, a rămas firma AVE Huron. Oferta acesteia a fost de 
3,40 lei plus TVA-ul. Faţă de data trecută taxa este mai redusă cu câţiva bani.
Deák Endre: Pe ce perioadă este contractul?
Egyed József: Cred că pentru 5 ani. 
Deák Endre: Dacă intră în funcţiune depozitul de deşeuri, atunci se va modifica taxa?
Egyed József: Da, va fi 6,50 lei. Marea parte a taxei o constituie depozitarea.
Gál Katalin: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
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Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

8. Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 1 iunie 2015
Kovács Levente: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

9. Probleme curente
Molnár Vince: Pentru care drumuri câmpeneşti se va depune cerere de finanţare?
Egyed  József:  În  cazul  drumurilor  de  câmp  este  o  cerinţă  obligatorie  ca  drumul  să 
deservească  2.000  hectare.  Drumurile  forestiere  ar  putea  fi  Gáborút în  lung  până  în 
vecinătatea satului Ciumani, Drumul Surlós în Chileni, drumul Bogáros până la capăt, iar 
cele de câmp: drumul din Folyam până la Vizoli, lângă depozit, drumul Dorma şi Fenyés. 
Acestea  sunt  propuse  până  în  momentul  de  faţă.  Trebuie  să  se  întocmească  studiile 
topografice ale acestora.
Molnár Vince: Drumul înspre Délhegy nu se poate propune?
Egyed József: Nu, deorece are destinaţie agricolă.
Kovács Ileana Éva: Ar trebui să aibă destinaţie forestieră pentru a putea fi propus.
Molnár Vince: Se dau finanţări şi pentru drumuri noi.
Egyed  József:  Construirea  unui  drum  nou  trebuie  să  fie  justificată.  Încă  nu  este  de 
actualitate acea finanţare.
Elekes-Józsa Márton: Ce caută apa menajeră în reţeaua de canalizare?
Egyed József: Eu nu am aprobat încă racordarea la reţea. Sunt însă racordări ilegale.
Elekes-Köllő Márta: În luna aprilie a fost un articol în ziarul Barazda despre apa de sub 
podul peste Mureş. Nu ştim însă cine a făcut măsurătorile. Oamenii ar trebui să ştie dacă 
apa este potabilă sau nu şi ce autoritate a verificat apa.
Egyed József:  Autoritatea sanitară de stat a verificat apa. Trei tipuri de bacterii Coli au 
găsite în apă, ceea ce este periculos mai ales pentru copii. 
Elekes-Köllő Márta: Şi nivelul nitraţilor este mai mare decât nivelul permis.
Egyed József:  Da,  apa  nu  este  recomandată  spre  consumare.  Conţine  excremente  de 
animale. Dar nivelul PH-ului este foarte redus. 
Elekes-Köllő Márta: Ar trebui pusă o tăbliţă de avertizare.
Marthy Barna: Care este situaţia cu familia Horthy?
Egyed József: Încă nu s-a făcut succesiunea. Este problema Composesoratului din Valea 
Strâmbă. Dar ei nu se grăbesc.
Deák Endre: M-aş interesa în legătură cu lucrările de asfaltare şi cu întabulările gratuite.
Egyed József:  Nu s-a întâmplat nimic nou în ceea ce priveşte asfaltarea. Dar firma va 
continua asfaltarea, deoarece avem contract încheiat pe o perioadă de doi ani. În legătură 
cu  întabulările:  doar  atunci  se  pot  face  întabulări,  după  ce  s-a  definitivat  planul  de 
parcelare pentru tarlaua respectivă. De mult nu mai putem lucra cu întabulările din cauza 
depunerilor cererilor pentru subvenţii. Am elaborat un plan împreună cu comisia locală 
pentru aplicarea fondului funciar,  pe baza căruia vom lucra.  Vom avea o mulţime de 
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Titluri de Proprietate de modificat. Dar încă nu s-a decis dacă se vor elibera sau nu Titluri  
de Proprietate parţiale.
Deák Endre: Putem să cerem ajutorul unei firme pentru această muncă?
Egyed József:  Nu avem din ce plăti.  Statul  nu ne dă bani pentru clarificarea situaţiei 
terenurilor, ceea ce reprezintă marea parte a muncii, nu întabularea.
Bálint  Attila:  Pompierii  voluntari  au o solicitare:  să  nu se parcheze în  faţa  garajului 
maşinilor de pompieri.
Egyed József: În regulă, vom rezolva.
Kovács Levente: Nu s-ar putea creşte nivelul apei în rigola morii? Am putea organiza şi o 
clacă, dacă ar fi necesar.
Egyed József: Vom rezolva.

Preşedintele şedinţei anunţă epuizarea problemelor înscrise în ordinea de zi, şi declară 
închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Kovács Levente    Kovács Ileana Éva
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